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Afslanking provincies  -  Toekomst vrijwilligersacademies

De vrijwilligersacademie was origineel een samenwerkingsverband tussen de provincies 
en verscheidene vormingplus-centra. Sinds 2010 kunnen vrijwilligers hier terecht voor 
een vormingsaanbod op maat. Dit aanbod verschilt van regio tot regio maar omvat een 
uitgebreid aanbod om de vrijwilliger te ondersteunen in de uitvoering van een heel divers 
takenpakket.

Het Vlaams regeerakkoord 2014-2019 kiest voor een verdere afslanking van het 
provinciale beleidsniveau. Op 9 november 2016 is daartoe het ontwerp van decreet 
houdende de vernieuwde taakstelling en gewijzigde financiering van de provincies 
goedgekeurd in het Vlaams Parlement. In de bijlage van de memorie van toelichting van 
dit ontwerp wordt bevestigd dat het vrijwilligersbeleid overgeheveld wordt, maar er 
wordt enkel gesproken over de overheveling van de collectieve vrijwilligersverzekering. 
Ook in latere toelichtingen over de afslanking van de provincies komen de 
vrijwilligersacademies nooit specifiek ter sprake.

Wij vernemen dat de vrijwilligersacademies bij de overheveling van de provincies over 
het hoofd zijn gezien. Op de website van de belangenbehartiger van het sociaal-cultureel 
volwassenenwerk lezen we nu dat de Vlaamse overheid toch de intentie heeft om in 2018 
de ondersteuning van de vrijwilligersacademies verder te zetten. 

1. Wat is de reden dat de vrijwilligersacademies over het hoofd gezien werden in het 
proces van de provinciale afslanking?

2. Werden middelen voor de ondersteuning van de vrijwilligersacademie vanuit de 
provincies overgeheveld naar Vlaanderen? 

3. Kan de minister bevestigen dat hij vanuit de Vlaamse overheid de ondersteuning van 
de vrijwilligersacademies wil verderzetten in 2018? Op welke manier wil hij dat in de 
praktijk bewerkstelligen en welke gevolgen heeft dat voor vrijwilligersacademies in 
2018?

4. In welke mate is er overleg met de vormingplus-centra en het steunpunt voor 
vrijwilligerswerk voor het bepalen van de toekomst van de vrijwilligersacademies? 
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1. De provincies hebben in het verleden provinciale steunpunten vrijwilligerswerk 
opgezet die naast de vrijwilligersverzekering ook andere initiatieven m.b.t. 
vrijwilligerswerk opgezet hebben, waaronder de ondersteuning van 
vormingsinitiatieven, zoals bijvoorbeeld de vrijwilligersacademies. Deze provinciale 
steunpunten en hun werking zijn in de operatie van de afslanking van de provincies 
weinig aan bod gekomen omdat de provincies de werking van deze steunpunten reeds 
langer geleden afgebouwd en ingeperkt hebben. De overheveling van het 
vrijwilligerswerk naar Vlaanderen was daarom slechts een beperkt hoofdstuk in het 
geheel.

2. Bij de inventarisatie van de middelen is er inzicht gegeven in het beperkt aantal 
initiatieven die nog door de provincies zijn opgezet in het kader van vrijwilligerswerk, 
waardoor er voor vrijwilligerswerk middelen zijn overgeheveld van de provincies naar 
Vlaanderen. Bij het inventariseren van de middelen werden ze eerst in de verevening 
bij Welzijn geplaatst, maar omdat de coördinatie van het gecoördineerd 
vrijwilligerswerk bij Cultuur ligt zijn de middelen uiteindelijk overgeheveld naar 
Cultuur.

3. In het kader van het gecoördineerd vrijwilligersbeleid willen we inderdaad blijven 
inzetten op vorming en ondersteuning en daarom wil ik bekijken op welke manier we 
in de toekomst verder vorm kunnen geven aan een vormingsbeleid voor vrijwilligers 
en vrijwilligersorganisaties. Dit moet verder uitgeklaard worden in het traject van het 
gecoördineerd vrijwilligersbeleid. Concreet voor 2018 zijn er twee 
vrijwilligersacademies die ondersteuning vragen. Ik zal deze twee vragen grondig 
bestuderen en het is mijn voornemen om ze in het kader van het gecoördineerd 
vrijwilligersbeleid alvast in 2018 voort te zetten. In de loop van 2018 zal ik een kader 
uittekenen voor een meer duurzaam en gecoördineerd beleid omtrent het 
vormingsaanbod van de vrijwilligersacademies.

4. Begin 2018 zal mijn administratie met de vormingspluscentra in overleg gaan in 
verband met de vrijwilligersacademies en ik zal een voorstel voor duurzaam en 
structureel beleid omtrent de academies vragen aan het Horizontaal Overleg 
Vrijwilligersbeleid, waar ook het Vlaams Steunpunt Vrijwilligerswerk deel van 
uitmaakt.


